
Zápis z 18. zasedání Akademického senátu FCHI dne 13.4. 2012
(číslujeme od prvního zasedání po zvolení v únoru-březnu 2011)

Přítomni: Ing. Kamil Záruba, Ph.D. 402
Dr. Ing. Pavel Vrbka 403
Ing. Jiří Lindner, Ph.D. 409
RNDr. Miroslava Dubcová, Ph.D. 413
Ing. Ladislav Fišer, Ph.D. 444
Ing. Pavel Hrnčiřík, Ph.D. 445
Ing. Jiří Maršálek dokt. st. program
Iva Kloudová student
Daniel Kopecký student

Omluveni: Ing. Dana Strachotová, Ph.D. 437
Ing. Jaroslav Kotowský dokt. st. program

Host: Prof. Ing. Stanislav Labík, CSc. děkan
Prof. RNDr. Marie Urbanová, CSc. proděkanka pro vědecko-výzkumnou činnost

1. Diskuse k IGA

• Na připomínky, zda je účelné v grantech IGA pevně svazovat částku na stipendia a na
materiál, jsou účelné oborové IGA granty, všechna pravidla IGA by měla být na jednom
místě, bylo by vhodné zajistit formální kontrolu před podáním grantu.

• Pravidla IGA jsou dána řadou předpisů, z nichž většina je na vyšší úrovni než FCHI,
některé jsou na vyšší úrovni než VŠCHT. AS FCHI může prostřednictvím děkana
vznášet náměty a připomínky pouze na fakultní úrovni. Tyto dokumenty jsou na
webových stránkách VŠCHT na oddíle VaV a jsou to:
• Zákon č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací z

veřejných prostředků a jeho výkladu.
• Grantový řád - Vnitřní norma VŠCHT Praha č. 20.32/10
• Zásady studentské grantové soutěže na podporu projektů specifického

vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha - Vnitřní norma VŠCHT Praha
č. 20.33/10

• Vyhlášení interní grantové soutěže VŠCHT Praha pro daný rok - Výnos rektora
VŠCHT

• Předpisy pro podávání badatelských grantů do Interní grantové soutěže na FCHI pro
aktuální rok = upřesnění celoškolského vyhlášení FGK.

• Oborové IGA granty jsou účelné, rozdělují část IGA peněz Pgs. studentům, podle jejich
odborné činnosti (= hodnotících bodů z výročního hodnocení). Jejich účelem je dát
studentům maximálně možná stipendia a zároveň nechat maximum peněz na badatelské
granty, proto FGK upřesnila, aby jen 10% bylo provozních peněz. S klesajícími
provozními penězi do rozpočtu fakulty se v budoucích letech zřejmě bude muset toto
procento zvyšovat, protože IGA je na podporu výzkumu, tedy i provozních nákladů
spojených s výzkumem.

• Formální stránku podávaného IGA grantu by měl zkontrolovat školitel podávajícího
studenta, jiná možnost kontroly formální správnosti není.

• Studentům Bc. studia nelze z IGA poskytnout stipendia – ze zákona 130.



• Poměr materiál verzus stipendium je doporučený. V upřesnění na příští rok bude
jednoznačně uvedeno, co je závazné a co je pouze doporučené.

• Problém obtížné porovnatelnosti badatelských grantů přes celou fakultu, různý „metr“
oponentů by mohlo řešit rozdělení do několika skupin. Toto je diskutabilní a je na to různý
názor. Nejlepší řešení je, že než bude FGK vypisovat upřesnění k vyhlášení, bude o
rozdělení či nerozdělení hlasovat. V případě rozdělení by přicházely v úvahu 4 skupiny,
v současné době granty posuzují 4 externí oponenti.

• K připomínce, že oponenti jsou transparentní, komise prý transparentní není. Jedná se jen o
zdání, vnitřní kritéria FGK existují, ale nejsou veřejně známá. O grantech se hlasuje, každý
ústav má v FGK zástupce, měl by to být vedoucí ústavu, někteří posílají náhradníka, což
není dobře, náhradník se může cítit proti vedoucím ostatních ústavů slabý. Hodnocení
projektu jak od oponenta, tak od FGK, může vidět hlavní řešitel na stránkách VaV, pod
přihlášením, jako se projekt podává. Informace na svůj web dává oddělení VaV a FGK
těžko může ovlivnit rychlost zveřejnění těchto informací.

• Návrh zrušit odměny školitelům. To nelze, škola splňuje odměnami školitelům dikci
zákona, IGA systém je i podpora školitelům. Navíc dělit školitele na ty, kteří se odměny
vzdají a na ty, kteří ji přijmou, není dobré. Existuje limit maximální odměny školiteli,
pokud má více studentů řešitelů, to ošetří a případně zkrátí FGK.

• Aby se IGA grant stihl v jednom roce je na administrativu velice málo času.
• Do 30.11. předchozího roku se vyhlašují zásady IGA
• Do 31.12. předchozího roku se vyhlašuje soutěž IGA
• Do 31.1. aktuálního roku je termín podání grantů.
• Peníze na IGA jsou známy kolem 31.1. aktuálního roku.
• Na posouzení grantů (oponenti i FGK) je cca 20 dnů.
• FGK se v upřesnění vyhlášení grantové soutěže snaží nastavit výše badatelských grantů

tak, aby úspěšnost byla kolem 70%. Je to problematické, protože v době vyhlášení a
vydání upřesnění FGK nejsou známy peníze, a rozpočet fakultní IGA lze postavit pouze
na kvalifikovaném odhadu na základě předchozích let.

• Zobjektivnění hodnocení tím, že by projekt hodnotili dva oponenti, je nereálný pro velkou
zátěž a nedostatek oponentů, zároveň je to proti celoškolským zásadám IGA.

• Má osoba řešitele vliv na hodnocení grantu? Ano, každý řešitel má svou historii, sleduje se
úspěšnost řešení v minulých letech u hlavního řešitele. Ti co podávají grant poprvé (ještě

nemají historii) u těch se předpokládá, že jsou úspěšní. Historie spoluřešitelů se nesleduje.

2. Informace z KD

• Připravuje se VŠCHT norma na ochranu duševního vlastnictví

• Z knihovny a vydavatelství vznikla nová organizační jednotka Centrum informačních
služeb, zkratkou CIS.

• Školní rozpočet by měl AS VŠCHT (velký senát) schvalovat až 15.5.

• Pro evidenci pedagogických výkonů se bude do SISu zapisovat i symbol „K“ u studentů,
kteří na předmět chodili, vyčerpali všechny možnosti, ale nejsou schopni získat zápočet.
Symbol „=“ u studentů, kteří byli vyučováni, napsali alespoň jeden test v semestru, ale o
známku, či zápočet se koncem semestru nesnaží. Symbol „-“ pro ty, kteří se výuky
neúčastní = „mrtvé duše“.

• Je přihlášen malý počet zájemců o Pgs. studium, bylo by účelné získat doktorandů více.



• K 5.4. přišlo na fakultu 380 přihlášek do Bc. studijních programů, je to více než loni. První
ročník je potřeba naplnit, aby zůstavší studenti naplnili kvótu, jinak by byla škole
ministerstvem trvale snížena.

• Upozornění, že na publikacích podpořených IGA je potřeba IGA dedikovat, aby se
zamezilo případným problémům s prokazováním výsledků projektů IGA.

• Od tohoto akademického roku budou na VŠCHT jednotné grafické formy Bc. a
diplomových prací. Šablony jsou k dispozici na webu CIS. Na stejném místě je i forma
obálky a uvedeny možnosti tisku a vazby u firmy KANAG-TISK v budově A VŠCHT.

• Bylo vyhlášeno výběrové řízení FRVŠ. Je omezen počet projektů typu A – dva za fakultu, i
počet projektů typu B + G – šest za fakultu. Projekty F se letos nevyhlašují.

3. Různé.

• Kolega Lindner protestuje za ústav 409 proti jednotné formě diplomových prací. Mají pocit,
že se bude jednat o další komplikaci pro studenty. Obálka je navržena tak, že tisk je
prakticky nemožný jinde, než u firmy KANAG-TISK, navíc je navržena, že neodpovídá
v současné době platnému grafickému manuálu. Děkan doporučuje řešit přes velký senát,
jedná se o záležitost celoškolskou.

4. Rozpočet 2012

• Je dohoda děkanů o dělení peněz mezi fakulty, FCHI dopadla vcelku dobře. Průměrný plat
na fakultě o nějaké desetiny procenta vzroste.

• Děkan má připravené dělení osobních nákladů, seznámí s nimi kolegium děkana a pak AS,
který jej bude schvalovat. Materiály pošle předem, předsedu AS s nimi seznámí a žádá jej
vypracovat stručnou informaci k materiálům pro členy AS.

5. Termín příštího zasedání je pátek 27.4. 2012, v místnosti B220 (= zasedací místnost
ÚFMT), vybavené dataprojektorem. Začátek v 940.

V Praze 26. 4. 2012
Ing. Ladislav Fišer, Ph.D.
předseda AS FCHI


